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Pentru contractele încredințate 
direct, fără licitație, firmele 
controlate de Andrei Tabarcea  
au încasat de la Primăria Lungani 
peste 1,4 milioane de lei 

 
Afaceristul Andrei Tabarcea primește con-

tracte, prin încredințare directă, pe bandă rulantă 
de la Primăria Lungani, condusă de primarul Virgil 
Ioan Corobuță. Societățile Ademis Impex S.R.L. și 
Aventis Management S.R.L., controlate de Andrei 
Tabarcea, sunt printre colaboratorii preferați de 
Administrația publică locală din Lungani, județul 
Iași.  

Monopol pe serviciile de consultanță! 
Firmele controlate de Andrei Tabarcea 
au încasat de la Primăria Lungani  
peste 1,4 milioane de lei 
Mai mulți afaceriști locali au acaparat con-

tractele de consultanță din comunele județului 
Iași. Printre aceștia se numără și Andrei Tabarcea 
care deține Ademis Impex S.R.L. și Aventis Mana-
gement S.R.L., ambele se ocupă cu activități de 

consultanță și management.  
Astfel, în Primăria Lungani, afaceristul pri-

mește, prin încredințare directă, zeci de contracte 
care au ca obiect ori prestarea serviciilor de con-
sultanță pentru managementul achizițiilor, ori 
servicii auxiliare achiziției.  

Concret, anul acesta, Ademis Impex S.R.L. a 
încheiat 2 contracte primite prin încredințare di-
rectă. Primul se referă la contractarea unor ser-
vicii auxiliare, în valoare de 30.000 de lei, fără TVA. 
Achiziția directă a fost inițiată pe data de 
20.02.2024, la ora 10:16, iar oferta a fost acceptată 
în aceeași zi, la ora 11:17. Al doilea contract a avut 
același obiect, tot servicii auxiliare, valoarea a 
fost de 25.000 de lei, fără TVA. Achiziția directă a 
fost inițiată pe data de 7.02.2024, la ora 12:19, iar 
oferta a fost acceptată în aceeași zi, la ora 13:07.  

Anul trecut, Ademis Impex S.R.L., controlată 
de Andrei Tabarcea, a mai încheiat un contract cu 
Primăria Lungani. Acesta a avut ca obiect consul-
tanța în management, în vederea implementării 
unui proiect de investiții din localitate, cu o va-
loare de 112.000 de lei, fără TVA. Achiziția directă 
a fost publicată pe SEAP, pe data de 27.01.2023, 

iar oferta a fost acceptată în aceeași zi, la ora 
16:40.  

În anul 2021, Ademis Impex S.R.L. a semnat cu 
Primăria Lungani 3 contracte pentru serviciile de 
consultanță. Pe data de 1.10.2021, achiziția directă 
a fost publicată pe data de 1 octombrie 2024, iar 
oferta a fost acceptată a doua zi, valoarea aces-
tuia a fost de 20 de mii de lei, fără TVA. Un alt con-
tract a fost semnat între Primăria Lungani și 
Ademis Impex S.R.L., în luna august 2021, cu o va-
loare de 10 mii de lei, fără TVA. Concret, achiziția 
directă a fost publicată pe data de 3.08.2021, iar 
oferta a fost acceptată pe data de 6.08.2024.  

Andrei Tabarcea a primit de la Primăria Lun-
gani, și în luna ianuarie 2021, un contract prin 
încredințare directă, cu valoarea de 135 de mii de 
lei, fără TVA. Achiziția a fost lansată pe data de 
14.01.2021, iar oferta a fost acceptată a doua zi.  

Și în anul 2020, Andrei Tabarcea a încheiat 2 
contracte cu Primăria Lungani, ambele au avut 
același obiect – serviciile de consultanță. Mai 
exact, pe data de 9.09.2020, a fost inițiată achizi-
ția directă, iar pe data de 11.09.2020, oferta a fost 
acceptată, valoarea acesteia a fost de 20 de mii 

Monopol pe serviciile de consultanță! 
Firmele lui Andrei Tabarcea au primit 
de la Primăria Lungani peste  
1,4 milioane de lei din contracte
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de lei, fără TVA.  
Primăria Lungani a mai inițiat o cumpărare di-

rectă pe data de 27.01.2020, la ora 16:29, privind 
contractarea serviciilor de consultanță cu o va-
loare de 110.000 de lei, fără TVA. Oferta a fost ac-
ceptată în aceeași zi, la ora 16:54.  

Este important de știut faptul că Ademis 
Impex S.R.L., firmă administrată de Andrei Tabar-
cea, este prezentă în portofoliul colaboratorilor 
din Primăria Lungani, cel puțin, din anul 2018, 
atunci când platforma Sistemului de Achiziții Pu-
blice a fost lansată. Astfel, în perioada anilor 2018 
– 2019, Ademis Impex S.R.L. a primit nu mai puțin 
de 211.300 de lei, fără TVA, din contractele primite 
direct.  

Amintim aici că Andrei Tabarcea a primit de 
la primăria Tătăruși zeci de contracte cu o valoare 
de aproximativ 2 milioane de lei.  

Aventis Management S.R.L.  
a intrat portofoliul de colaboratori  
ai Primăriei Lungani din anul 2022 
Andrei Tabarcea a înființat firma Aventis Ma-

nagement S.R.L. în anul 2022, aceasta a fost 
agreată imediat de Primăria Lungani, drept do-
vadă, în același an, a încheiat cu Administrația pu-
blică locală 4 contracte „livrate” prin încredințare 
directă. Concret, după 30 de zile de la înființare, 
Aventis Management S.R.L. a primit un contract 
în valoare de 75.000 de lei, fără TVA, pentru ser-
viciile de consultanță. Achiziția directă a fost ini-
țiată pe SEAP, pe data de 23.03.2022, la ora 19:14, 
iar oferta a fost acceptată în aceeași zi, la ora 
10:59. Pe data de 19.09.2022, Primăria Lungani a 
mai inițiat o achiziție directă la ora 9:04, iar oferta 
a fost acceptată la ora 12:04. Aventis Management 
S.R.L. a mai primit un contract în luna octombrie 
2020, cumpărarea directă a fost inițiată de Primă-
ria Lungani pe data de 29.09.2022, iar a doua zi, 
oferta a fost acceptată.  

Pe data de 4.10.2022, Administrația publică lo-
cală din Lungani a mai publicat o cumpărare di-

rectă la ora 12:09, iar în mai puțin de 30 de minute, 
oferta celor de la Aventis Management S.R.L. a 
fost acceptată.  

În total, în anul 2022, anul în care societatea a 
fost înființată de Andrei Tabarcea, a încasat din 
bugetul local al Primăriei Lungani nu mai puțin de 
262.000 de lei, fără TVA.  

Aventis Management S.R.L. a mai încheiat și 
în perioada anilor 2023 – 2024 contracte cu Ad-
ministrația publică locală din comuna Lungani, ju-
dețul Iași. Valoarea totală a acestora este de 
521.000 de lei, fără TVA.  

Concret, în perioada anilor 2018 – 2024, Andrei 
Tabarcea a încasat, prin intermediul celor două 
firme de consultanță, de la Primăria Lungani 
1.497.000 de lei, fără TVA, adică 1.781.668 de lei cu 
TVA inclus.  

Primarul comunei Lungani, Virgil Ioan 
Corobuță: „Nu am apucat să cunosc pe 
altcineva, a lucrat și cu fostul primar” 
Primarul comunei Lungani, din județul Iași, 

Virgil Ioan Corobuță, a declarat că Andrei Tabar-
cea este un colaborator vechi în primărie, iar 
acesta „l-a preluat” de la fostul primar. Mai mult, 
Corobuță a susținut că nu știe cum se realizează 
achizițiile directe în comuna pe care o conduce.  

„Nu știu să vă spun, în 2018, el (n.r. – Andrei Ta-
barcea) a lucrat și când a fost fostul primar. Da-
torită faptului că ei au mers, toate proiectele pe 
care le-am făcut cu dânșii (n.r. – Ademis Impex și 
Aventis Management) și tot ce au făcut sunt fina-
lizate și au fost aprobate. Eu nu am apucat să cu-
nosc pe altcineva, pe el l-am cunoscut, pe domnul 
Ciopate. Dar el (n.r. – Andrei Tabarcea) a lucrat cu 
fostul primar. Cerem oferte și de la alte firme, 
sigur că da, vă fac legătura cu domnul Ionuț Io-
nescu care se ocupă de achiziții, înaintea lui, a 
fost o domnișoară, Andreea, eu nu știu ce să vă 
spun”, a declarat Virgil Ioan Corobuță, primarul din 
Lungani. Reporterii BZI au discutat și cu Ionuț Io-
nescu, angajatul primăriei care se ocupă de achi-

zițiile directe din localitate. Acesta a fost evaziv 
în declarații, dând impresia că nu cunoaște as-
pecte privind organizarea procedurilor de achiziții 
directe. Însă, acesta a precizat că Andrei Tabar-
cea negociază avansul pe care îl primește la fie-
care contract de consultanță. 

„Cum a ajuns să colaboreze, păi, mi-a dat 
oferte, bănuiesc că a avut oferta cea mai mică. Eu 
am preluat, din septembrie 2023, achizițiile pu-
blice, înainte, a fost colega mea care s-a ocupat 
de achiziții publice. Nu știu dacă venea dumnealui 
(n.r. – Andre Tabarcea) sau nu venea, ceream 
oferte, bănuiesc că și colega mea cerea oferte din 
mai multe locuri, iar oferta dumnealui a fost cea 
mai avantajoasă. În principiu, ce ține de proiec-
tele cu fonduri nerambursabile, se dă un avans, 
din ce știu, pentru depunerea proiectului, iar di-
ferența, în momentul în care se declară eligibil 
proiectul, adică nu se oferă toți banii înainte. În 
ceea ce privește avansul, de obicei, cădem de 
comun acord, mai negociem, ceva de genul. În 
principiu, eu am luat proiectele deja în derulare, 
nu știu să vă dau informațiile exact, eu am 
aproape un an de zile aici, proiectele sunt deja în 
desfășurare, nu am niciun proiect nou depus. Ca 
procedură, primăria cere oferte, noi mai primim 
oferte și pe e-mail, sunt tot felul de prestatori de 
servicii care ne trimit, în mod regulat, oferte și noi 
luăm oferta cea mai mică, ca să zic așa, cum 
spune legea”, a declarat Ionuț Ionescu, responsa-
bil achiziții publice.  

Ademis Impex deține  
o platformă online dubioasă  
Este important de precizat faptul că firma 

Ademis Impex S.R.L. deține și o platformă online, 
însă pe site apare doar o simplă prezentare a so-
cietății.  

Este interesant modul în care primăriile din 
județ aleg să încheie contracte cu o firmă care nu 
are publicat niciun portofoliu de lucrări, în condi-
țiile în care, prin platformele online, firmele de 
consultanță, de proiectare sau de construcții își 
pot face reclamă, dar, și mai important, aceste 
site-uri sunt cartea de vizită a companiilor.  

Ținând cont de faptul că societatea Ademis 
Impex S.R.L. deține un site obscur, fără informații 
relevante privind serviciile de consultanță pe care 
le oferă – informații referitoare la succesul privind 
finanțările câștigate prin proiectele realizate –, se 
ridică mari semne de întrebare cu privire la modul 
în care primăriile din județ – în acest caz, Primăria 
Lungani – au ales un asemenea colaborator.  

Din cauza acestor aspecte, putem înclina să 
credem că în spatele acestor contracte sunt, de 
fapt, interesele primarilor și ale administratorilor 
firmelor de consultanță care au găsit în achizițiile 
directe forma cea mai sigură de rotunjire a veni-
turilor.  

Pentru contractele încredințate direct, fără li-
citație, firmele controlate de Andrei Tabarcea au 
încasat de la Primăria Lungani peste 1,4 milioane 
de lei.  

Alexandra MAISNER
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Iașul absentează de la Săptămâna 
Europeană a Regiunilor și  
Orașelor organizată la Bruxelles.  
Nici Costel Alexe, președintele  
CJ Iași, nici Mihai Chirica, edilul 
orașului, nu au trimis niciun 
reprezentat în cadrul evenimentului  

 
În aceste zile este organizată la Bruxelles cea 

de a 22-a ediție a evenimentului „Săptămâna Eu-
ropeană a Regiunilor și Orașelor”. Organizat pe o 
perioadă de 4 zile, întâlnirea va reuni o combinație 
diversă de părți interesate, promotori de proiecte 
și practicieni, cercetători și jurnaliști, și va oferi 
ocazia de a analiza numeroasele realizări ale po-
liticii de coeziune în cursul actualului mandat al 
Comisiei. Însă, reprezentanții Iașului lipsesc, pro-
babil, nefiind interesați de dezvoltarea municipiu-
lui și a județului.  

Iașul absentează de la Săptămâna 
Europeană a Regiunilor și Orașelor. 
Președintele CJ și primarul Iașului 
 nu au trimis niciun reprezentant  
Săptămâna Europeană a Regiunilor și Orașe-

lor, care se desfășoară în aceste zile la Bruxelles, 
este o ocazie prin care reprezentanți din zeci de 
țări, atât din UE, cât și din afara UE, pot discuta 
despre modul în care politica poate continua cel 
mai bine să își îndeplinească misiunea prevăzută 
în Tratatul UE de promovare a coeziunii econo-
mice, sociale și teritoriale în întreaga UE. 

„Timp de decenii, politica de coeziune a jucat 

un rol esențial ca mecanism de convergență a Eu-
ropei, ajutând regiunile mai puțin dezvoltate să 
recupereze decalajul față de media UE. Aceasta 
a variat de la sprijinirea construirii unor legături 
de infrastructură critice care lipsesc – cum ar fi, 
podul Pelješac din Croația și podul Brăila din Ro-
mânia –, precum și furnizarea de sprijin pentru 
domeniul cercetării și dezvoltării, de exemplu, 
prin sprijinirea achiziționării de supercalculatoare 
și instalații robotice”, se arată în prezentarea eve-
nimentului.  

Săptămâna Europeană a Regiunilor și Orașe-
lor este cel mai mare eveniment anual de la Bru-
xelles, dedicat politicii de coeziune. Sub deviza 
„Capacitarea comunităților”, ediția din acest an va 
primi aproximativ 5.000 de participanți în cadrul 
a aproape 200 de sesiuni, pentru a discuta provo-
cările comune cu care se confruntă regiunile și 
orașele Europei. Însă, Iașul nu a trimis niciun re-
prezentant.  

Deschiderea evenimentului  
a avut loc pe 7 octombrie 2024. Iașul 
este reprezentat de jurnaliștii BZI, 
nicio autoritate publică nu a fost 
interesată să meargă la Bruxelles 
Deschiderea oficială a evenimentului a avut 

loc pe data de 7 octombrie 2024, în cadrul căreia 
au luat cuvântul personalități din Comisia Euro-
peană și Emil Boc, primarul Municipiului Cluj. Iar 
ieri, 8 octombrie 2024, au avut loc sesiuni de dis-
cuții despre Grupurile de Acțiune Locală la care 
au fost prezenți reprezentanți din Polonia, Croa-
ția, Bosnia și Herțegovina (care este o țară non-

UE, dar care este totuși interesată de aceste pro-
iecte) și Romania. Însă, din țara noastră au fost 
prezenți doar reprezentanți ai CJ Botoșani și GAL-
uri. Județul Iași nu este reprezentat în această 
săptămână atât de importantă pentru politica de 
coeziune. 

În ceea ce privește România, este important 
de știut că Agenția pentru Dezvoltare Regională 
Nord-Est (ADR Nord-Est), cu sediul în Piatra 
Neamț, este cea care se ocupă de fondurile euro-
pene pentru județele din regiunea Moldovei. ADR 
NORD-EST este singura Agenție din România care 
are un birou de reprezentare și la Bruxelles, spre 
deosebire de Polonia, care are peste 10 astfel de 
birouri.  

BZI a fost singurul ziar din regiunea Moldovei 
invitat de Comisia Europeană la Bruxelles, repre-
zentat de jurnalistul Roxana Caraiman, împreună 
cu delegația ADR Nord-Est și cu invitații din regiu-
nea Moldovei.  

Mihai Chirica, edilul Iașului care susține că 
este trup și suflet pentru oraș și pentru dezvolta-
rea acestuia, și Costel Alexe, președintele CJ care 
nu ratează nicio ocazie să le transmită ieșenilor 
cât de mult îi iubește și lucrează pentru bunăsta-
rea lor, nu au fost în stare să trimită un reprezen-
tant, dar de la Botoșani și Suceava s-au găsit 
soluții și interes pentru a trimite peste 10 per-
soane. Iașul absentează de la Săptămâna Euro-
peană a Regiunilor și Orașelor, organizată la 
Bruxelles. Nici Costel Alexe, președintele CJ Iași, 
nici Mihai Chirica, edilul orașului, nu au trimis ni-
ciun reprezentat în cadrul evenimentului.  

Alexandra MAISNER

Iașul absentează de la Săptămâna 
Europeană a Regiunilor și Orașelor! 
Costel Alexe și Mihai Chirica nu au 
trimis niciun reprezentant la Bruxelles
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Frumusețea naturii din Grădina 
Botanică „Anastasie Fătu” din Iași 
atrage tot mai mulți vizitatori în 
această perioadă, oferind un peisaj 
de poveste și o atmosferă liniștită. 
Pregătirile pentru mult-așteptata 
expoziție „Flori de toamnă” sunt în 
toi, promițând să aducă, și în acest 
an, culoare și viață în spațiul verde 

 
Grădina Botanică din Iași este locul unde ora-

șul se oprește și lasă natura să vorbească. Cu 
frunzele abia începând să-și schimbe culoarea și 
cu răcoarea blândă a toamnei în aer, grădina oferă 
o atmosferă de calm și liniște pentru cei care aleg 
să-i treacă pragul. În această perioadă, grădina 
se transformă treptat, pregătindu-se pentru una 
dintre cele mai mari și importante expoziții de 
flori din Iași, „Flori de toamnă”. Însă, până la des-
chiderea oficială, grădina rămâne un refugiu pen-
tru cei care vor să se bucure de zilele blânde de 
toamnă și de peisajele sale. 

Frumusețea naturii din Grădina 
Botanică „Anastasie Fătu”  
oferă momente de relaxare  
pentru oamenii din Iași 
La fiecare pas, Grădina Botanică surprinde 

prin diversitatea ei. Aleile pavate, șerpuind printre 
copacii bătrâni, lacul liniștit, cu nuferi, din mijlocul 
grădinii și micile colțuri amenajate pentru odihnă 

creează un spațiu în care fiecare vizitator poate 
găsi liniște, relaxare. În zilele însorite de toamnă, 
grădina este un magnet pentru cei care doresc să 
fie departe de agitația orașului. În acest decor, 
oameni de toate vârstele se plimbă încet, unii cu-
fundați în gânduri, alții, bucuroși să împărtă-
șească momentele de calm cu cei dragi. 

Trecând pe lângă un cuplu de bătrâni, i-am 
văzut bucurându-se de frumusețea naturii. Aceș-
tia povesteau cum simt mirosul de natură și 
verde, și cum peisajul din grădină este locul lor de 
relaxare.  

„Toamna este specială aici, pentru că grădina 
se transformă. Îmi plac mult culorile care apar 
treptat, dar și liniștea care te face să te simți într-
o altă lume”, spune Violeta, o femeie din Iași. 

Pe alte alei, câțiva pensionari discută liniștiți 
despre vremurile trecute, în timp ce un grup de 
studenți, cu aparate foto în mână, capturează mo-
mente unice de toamnă.  

„Venim aici să facem fotografii. Este unul 
dinte locurile cele mai fotogenice din Iași, mai 
ales în această perioadă”, a spus Alexandra, o stu-
dentă din Iași. 

Chiar și copiii par să simtă magia grădinii. Cu 
pași vioi, aleargă printre copaci, adunând frunze 
și explorând micile colțuri pline de surprize ale 
grădinii. Atmosfera este una plină de viață, dar în 
același timp, păstrând un echilibru subtil între li-
niște și agitație, specific acestui loc de refugiu 
natural. 

Pregătiri pentru expoziția  
„Flori de toamnă”, ediția a XLVIII-a 
În timp ce vizitatorii se bucură de frumusețea 

naturii, în grădină, angajații sunt în plină activi-
tate, pregătind totul pentru deschiderea expozi-
ției „Flori de toamnă”, ediția a XLVIII-a. Aceasta va 
începe pe 26 octombrie și promite să fie, ca în fie-
care an, un spectacol floral deosebit. 

De asemenea, sera cu numărul 13, în care va 
fi expoziția, este închisă temporar, deoarece se 
lucrează de zor la aranjamentele de crizanteme, 
dumitrițe, dar și la expunerea unor soiuri exotice 
de plante, dovleci decorativi și vază ornamentală. 
Crizantemele, vedetele expoziției, vor fi expuse în 
forme horticole, cât și în varietăți sălbatice, ofe-
rind vizitatorilor ocazia de a admira peste 200 de 
specii diferite. 

Anul trecut, expoziția „Flori de toamnă” s-a 
desfășurat în perioada 28 octombrie – 19 noiem-
brie și a avut un succes deosebit, atrăgând 
aproape 64.000 de vizitatori care au venit să ad-
mire colecțiile impresionante de crizanteme și 
plante decorative.  

Până la deschiderea expoziției, Grădina Bota-
nică „Anastasie Fătu” din Iași rămâne un loc per-
fect pentru a evada din oraș și a te bucura de 
frumusețea naturii. Odată cu venirea toamnei, 
acest loc devine un spectacol natural de culori și 
forme, care atrage vizitatori din toate colțurile 
orașului. 

Iulia MARIA

Frumusețea naturii din Grădina Botanică 
„Anastasie Fătu” din Iași atrage tot mai 
mulți ieșeni în această perioadă
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Echipa de minifotbal a Serviciul Județean de 
Ambulanță Iași (SAJ Iași) este vicecampioană na-
țională la Campionatul Național al Serviciilor de 
Ambulanță, turneu ce a avut loc la Târgoviște, în 
perioada 30 septembrie – 5 octombrie 2024. 
Echipa din Iași, înființată în anul 2023, a participat 
pentru a doua oară la acest campionat.  

Echipa de minifotbal din cadrul  
SAJ IAȘI este vicecampioană națională 
la Campionatul Național  
al Serviciilor de Ambulanță 
Echipa de minifotbal a Serviciul Județean de 

Ambulanță Iași (SAJ Iași) a participat în perioada 
30 august – 5 octombrie 2024 la Campionatul Na-
țional al Serviciilor de Ambulanță, reușind să 
câștige titlul de vicecampioană națională. La 
această competiție au participat 16 dintre cele 
mai bune echipe din țară, echipe formate din an-
gajați ai serviciilor de ambulanță.  

„Am ieșit pe locul 2, suntem vicecampioni. 
Este un campionat la nivel național, organizat de 
Federația Națională Sindicală Ambulanța din Ro-
mânia, în colaborare cu Serviciul Județean al Ora-
șului, unde are loc competiția. Anul acesta, a avut 
loc, la Târgoviște, a noua ediție, noi suntem la a 
doua participare și am reușit să ajungem pe locul 
2, o competiție destul de intensă, 16 dintre cele 
mai bune echipe din țară au participat. Echipa 

noastră este formată din 14 persoane, se joacă 6 
+ 1, 6 jucători de câmp și portarul. S-au format 4 
grupe de câte 4 echipe, am fost în grupă cu Cluj, 
Botoșani și Bistrița. Am terminat pe locul 2, cu 6 
puncte. În sfertul de finală, am eliminat una din 
favorite, Prahova. În semifinal, am eliminat 
Dâmbovița, echipa gazdă, iar în finală, am pierdut 
cu scorul 2 – 1, într-un meci foarte, foarte strâns 
cu SAJ Cluj care, din nouă ediții, cred că a câștigat 
5 sau 6, dacă nu mă înșel”, declară Butnaru Bog-
dan, ambulanțier SAJ Iași. 

Membrii echipei de minifotbal  
s-au antrenat 3 luni de zile  
pentru Campionat  
Echipa de minifotbal din cadrul SAJ Iași a fost 

înființată în urmă cu doi ani pentru a participa la 
acest Campionat organizat de către Federația Na-
țională Sindicală Ambulanța din România.  

„Prin profesionalism și determinare, am reușit 
să aducem Iașul acolo unde îi este locul, printre 
primele orașe din țară. Este un campionat foarte 
disputat, rivalitatea între echipele participante 
fiind aprigă. De doi ani de zile am reușit să facem 
și noi echipă. Echipa a fost înființată pentru a par-
ticipa la acest campionat și la celelalte care se țin 
în județul Iași. De exemplu, noi acum o să partici-
păm la campionatul organizat de primărie cu oca-
zia Sfintelor Sărbători și cu ocazia Zilelor Orașului. 

Noi suntem o echipă nouă, suntem la a doua par-
ticipare la Campionatul Național, un campionat in-
tens și foarte bine organizat. În fiecare an este 
organizat, pe rând, de câte un județ”, adaugă But-
naru Bogdan, ambulanțier SAJ Iași.  

Timp de 3 luni s-au antrenat membrii echipei 
de minifotbal pentru a participa cu forțe mari la 
acest campionat, iar rezultatul este unul pe mă-
sură.  

„Anul trecut a fost la Botoșani, anul ăsta a fost 
la Târgoviște, anul viitor o să mergem la Maramu-
reș și o să vină și rândul Iașului să organizeze 
competiția în viitorul apropiat. Echipa s-a înființat 
la inițiativa mai multor colegi, noi suntem mai 
mulți pasionați de fotbal, mai mulți colegi de la 
SAJ Iași am înființat echipa cu ajutorul conduce-
rii. Conducere care ne-a ajutat foarte mult, avem 
și niște sponsori care ne ajută, pentru că sunt 
cheltuieli cu echipamentul, cu deplasarea, cu ca-
zarea. Campionatul s-a desfășurat pe durata a 5 
zile, de pe 30 septembrie până pe 5 octombrie. 
Ne-am pregătit timp de aproximativ 2-3 luni. În-
chiriam terenul la Baza Sportivă de la Ciric, ne 
pregăteam acolo de 2-3 ori pe săptămână”, mai 
spune Butnaru Bogdan, ambulanțier la SAJ Iași. 

Echipa de minifotbal din cadrul SAJ IAȘI este 
vicecampioană națională la Campionatul Național 
al Serviciilor de Ambulanță. 

Ștefana ȘOVEA

Echipa de minifotbal din cadrul 
SAJ IAȘI este vicecampioană 
națională la Campionatul Național 
al Serviciilor de Ambulanță
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La pelerinajul Sfintei Cuvioase 
Parascheva din Iași, credincioșii își 
împletesc destinele cu tradiția și 
rugăciunea. O astfel de poveste este 
cea a Mariei Soare, o femeie din 
București care, în ciuda suferinței  
și a singurătății, continuă să vină  
în fiecare an pentru a se închina 

 
Pelerinajul dedicat Sfintei Cuvioase Paras-

cheva, care are loc anual la Iași, reprezintă un mo-
ment de întâlnire între oameni, credință și tradiții. 
De fiecare dată, mii de credincioși din întreaga 
țară se adună la moaștele Sfintei Cuvioase Paras-
cheva, căutând alinare, ajutor și răspunsuri la în-
trebările lor. În această mare de oameni, 
reporterii BZI au întâlnit-o pe Maria Soare, o fe-
meie de 63 de ani din București, care, începând 
din anul 2015, a devenit o prezență constantă la 
acest pelerinaj. Povestea ei este una de determi-
nare, credință și, mai presus de toate, de o iubire 
profundă pentru viață. 

Maria Soare, o femeie din București, 
vine anual la pelerinajul Sfintei 
Cuvioase Parascheva din Iași 
Maria Soare, femeia din București, își amin-

tește cu căldură de prima sa vizită la Iași, cu oca-
zia pelerinajului Sfintei Cuvioase Parascheva.  

„Am venit cu inima plină de emoție. Când am 
ajuns în fața moaștelor Sfintei Cuvioase Paras-
cheva, am simțit o liniște profundă. Era ca și cum 
toate grijile și temerile mele s-ar fi evaporat”, a 
spus Maria Soare, femeia care, de nouă ani, vine 
an de an la pelerinajul Sfintei Cuvioase Paras-

cheva din Iași. 
Singurătatea o însoțește de ani buni, după ce 

soțul său a decedat acum 15 ani. Maria nu are 
copii, iar în lipsa unei familii, a găsit în comunita-
tea de pelerini o nouă formă de apartenență. Deși 
suferă de boala pulmonară obstructivă cronică 
(BPOC), acest lucru nu o împiedică să vină anual 
la pelerinaj.  

„Să vin aici este mai important decât orice. 
Chiar dacă e greu, credința mă ține în picioare”, 
spune Maria Soare. 

Pe parcursul anilor, Maria a îmbrățișat cu bu-
curie momentele de rugăciune și de socializare 
cu ceilalți pelerini. Această comunitate de oameni 
care împărtășesc aceeași credință și speranță îi 
oferă un sentiment de apartenență. 

„În fiecare an întâlnesc oameni cu povești si-
milare. Ne sprijinim unii pe alții și ne rugăm îm-
preună”, a spus Maria Soare. 

Minunea pe care a simțit-o femeia, 
 în urmă cu 2 ani, la pelerinajul  
Sfintei Cuvioase Parascheva din Iași 
Povestea Mariei capătă o nuanță și mai pro-

fundă atunci când ne vorbește despre o întâm-
plare incredibilă din urmă cu doi ani. Într-o zi 
ploioasă, în timp ce stătea la rând pentru a se în-
china, a simțit brusc că picioarele îi cedează. 

„A fost o senzație de panică și neputință. Am 
crezut că o să cad la pământ, dar am început să 
mă rog la Sfânta Cuvioasă Parascheva. Am cerut 
ajutorul Sfintei din toată inima”, a povestit Maria 
Soare, femeia care, de nouă ani, vine an de an la 
pelerinajul Sfintei Parascheva din Iași. 

Cu fiecare clipă care trecea, durerea din cor-

pul său părea să se amplifice, dar credința ei a 
fost mai puternică. În acel moment critic, a simțit 
o schimbare. 

„A fost ca și cum o lumină m-ar fi învăluit. 
Dintr-odată, toate durerile au dispărut. Am simțit 
cum forța Sfintei mă ridică”, a spus Maria Soare. 

Acel incident a fost un moment de cotitură în 
viața ei, întărindu-i credința și determinarea de a 
continua să vină la pelerinaj.  

„De fiecare dată când vin aici, mă simt mai pu-
ternică și mai încrezătoare. Este un loc de vinde-
care, nu doar fizică, ci și sufletească”, a adăugat 
Maria Soare. 

După acea experiență, femeia a început să își 
împărtășească povestea cu alți pelerini, inspi-
rându-i să creadă în puterea rugăciunii. 

„Oamenii au nevoie de speranță. Fiecare din-
tre noi trece prin momente dificile, dar aici, la pe-
lerinaj, putem găsi alinare. Fiecare rugăciune 
contează”, a spus Maria Soare. 

Asemenea Mariei Soare, mulți vin la pelerinajul 
de la Iași nu doar pentru a se închina, ci și pentru 
a găsi un sens și o conexiune cu divinitatea. În 
fața Sfintei Cuvioase Parascheva, pelerinii pot 
lăsa în urmă grijile și suferințele, simțind că spe-
ranța este mereu la îndemână. Pelerinajul nu este 
doar un act de devoțiune, ci și o călătorie a des-
coperirii interioare, reamintind tuturor că, în cele 
mai întunecate momente, credința poate lumina 
calea și poate transforma viețile. 

Povestea Mariei Soare, femeia de 63 de ani din 
București, care, de nouă ani, vine anual la peleri-
najul Sfintei Cuvioase Parascheva din Iași, este 
doar una dintre miile de povești de credință și 
curaj întâlnite la această sărbătoare. 

Iulia MARIA

Povestea Mariei Soare, o femeie de 63 de ani din București, 
care, de 9 ani, vine la pelerinajul Sfintei Cuvioase Parascheva 
din Iași. „Dintr-odată, toate durerile au dispărut”
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Dinu Șerban, avocatul care și-a snopit fosta 
iubită în bătaie, într-o cameră de hotel din Iași, are 
mai multe victime la activ. În iunie 2020, avocatul 
și-a lovit un vecin cu un hârleț în cap. Bărbatul 
agresat de Dinu Șerban este și acum terorizat de 
frică.  

Avocatul care și-a snopit fosta iubită în 
bătaie are mai multe victime la activ! 
Dinu Șerban și-a nenorocit și vecinul 
Avocatul Dinu Șerban, acuzat că a vrut să-și 

omoare fosta iubită, într-o cameră de hotel din 
Iași, a fost condamnat în luna iulie 2024 pentru o 
altă tentativă de omor. Dinu Șerban a primit 5 ani 
și 3 luni de închisoare pentru tentativă la omor și 
lovire sau alte violențe, după ce și-a lovit un vecin 
cu hârlețul în cap. Conflictul dintre Dinu Șerban și 
vecinul său a pornit de la un loc de parcare, iar 
bărbatul lovit de avocat a avut nevoie de îngrijiri 
medicale. Deși au trecut 4 ani de la incident, ve-
cinul lovit cu hârlețul de Dinu Șerban este terori-
zat de frică. Reporterii BZI au aflat, pe surse, că 

victima lui Dinu Șerban a avut nevoie de terapie 
pentru a depăși trauma.  

„Îi este foarte teamă să vorbească. Dinu Șer-
ban i-a nenorocit viața. După acel incident, soția 
l-a părăsit, i-a fost teamă și ei pentru siguranța 
sa și a copilului lor. El este vecin cu Dinu Șerban, 
are casă lângă el. A avut nevoie de vreo 6 luni de 
terapie ca să depășească trauma asta”, a declarat 
o apropiată a bărbatului lovit cu hârlețul de Dinu 
Șerban.  

Dinu Șerban vrea să fie liber deși era 
să-și omoare fosta iubită în bătaie  
În data de 17 septembrie 2024, avocatul Dinu 

Șerban era să omoare în bătaie o tânără în vârstă 
de 34 de ani. Scenele de o violență ieșită din 
comun au avut loc într-un hotel din Iași, Gabriela 
Bordica, tânăra agresată, fiindu-i, în urmă cu mai 
mulți ani, iubită avocatului. 

„În seara respectivă, după ce am mâncat la 
restaurant, am mers la hotel și m-a întrebat dacă 
poate să intre, deoarece locuiește foarte departe. 

Eu, având încredere în el și simțindu-mă în sigu-
ranță, am zis că «Da». Am intrat la toaletă și după 
ce am ieșit, el era dezbrăcat, s-a urcat pe mine, a 
vrut să mă violeze, eu l-am împins cu picioarele, 
cu toate forțele mele, și de acolo a pornit violența, 
să-mi dea cu palmele și cu pumnii. A încercat să 
mă omoare, pentru că mi-a băgat pumnul în gât, 
de asta sunt foarte rănită în gură și nu mă pot ali-
menta. M-a luat de păr și m-a dat cu capul de mo-
chetă. Nu știu cum de am scăpat din mâinile lui, 
am ieșit țipând din hotel și m-a văzut recepționis-
tul plină de sânge și a chemat ambulanța și poliția. 
Nici mie nu-mi vine să cred când mă uit în oglindă, 
mi se pare că sunt un monstru. Vreau să plă-
tească pentru ceea ce mi-a făcut, nicio femeie nu 
merită asta”,  a declarat Gabriela Bordica. 

În data de 30 septembrie, Dinu Șerban, avoca-
tul care și-a snopit fosta iubită în bătaie și care 
are mai multe victime la activ, a fost reținut pen-
tru 24 de ore, iar o zi mai târziu, pe 1 octombrie 
2024, a fost arestat pentru 30 de zile. Avocatul a 
contestat însă arestarea preventivă.  

Codruța ȘOROAGĂ

Avocatul care și-a snopit fosta iubită în 
bătaie are mai multe victime la activ! 
Bărbatul lovit cu hârlețul de Dinu Șerban 
este terorizat de frică: „A făcut terapie” 
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Odată cu venirea sezonului rece, 
vânzătorii de ciuperci au acaparat 
piețele din Iași, încercând să 
„culeagă” și clienți. Astfel, în 
Alexandru cel Bun, oamenii pot 
cumpăra hribi și opintici. Chiar dacă 
prețurile pentru un kilogram de 
„bureți” sunt asemănătoare cu cele 
pentru carne, ieșenii vor să își facă 
provizii pentru iarna ce urmează 

 
Comercianții stau de dimineață în Piața Ale-

xandru cel Bun și la trecerea peste calea ferată, 
sperând că vor reuși să își vândă marfa și să 
scoată profit. Totuși, majoritatea ciupercilor sunt 
comercializate fără niciun control al calității, re-
prezentând un pericol pentru populație. 

Vânzătorii de ciuperci  
au acaparat piețele din Iași  
Marți, 8 octombrie 2024, în Piața Alexandru cel 

Bun erau adunați vânzători de ciuperci „de la 
munte”, după cum spun majoritatea dintre ei, din 
Vatra Dornei și Harghita, dar și din Grajduri. Pre-
țurile pe care le practică aceștia variază între 20 
și 50 de lei pe kilogram. 

„Poftiți, uitați ce frumoși sunt. I-am cules din 
zona Harghitei, sunt foarte buni, sunt proaspeți. 
Am adus hribi și opintici. Hribii sunt la 30 de lei 
(n.r. – preț pe kilogram), iar opinticii la 25 de lei. 
Sunt verificați de centrul de colectare, deci e 
marfă bună, să nu vă fie frică”, spune unul dintre 
vânzătorii de ciuperci.  

Un alt comerciant transmite că nu este nevoie 
ca marfa sa să fie verificată, deoarece știe care 
ciuperci sunt comestibile și care nu. „Vă rog, pof-
tiți! La noi tot 25 de lei e kilogramul de opintici, 

dar le aducem de la Vatra Dornei. Hribii sunt 50 de 
lei, dar mai las din preț, dacă luați mai mult. Noi 
nu îi verificăm pentru că îi cunoaștem după atâta 
timp. De exemplu, dacă au solzi pe pălărie, nu sunt 
buni pentru consum”, transmite un comerciant.  

În ciuda faptului că majoritatea acestora se 
ocupă de culesul ciupercilor de mici, activitatea 
fiind chiar o afacere de familie, devin adevărați 
comercianți odată ce ajung în piețele din Iași. Ast-
fel, chiar dacă nu verifică „bureții”, o vânzătoare 
dezvăluie o „metodă” pentru a afla dacă ciupercile 
sunt comestibile. 

„La mine e mai ieftin decât la domnul, opinti-
cile le dau cu 20 de lei, iar hribii cu 30 de lei. Le 
aduc de la munte, haideți să vă pun, faceți o to-
căniță foarte bună cu ei. Sunt de la sursă sigură, 
eu îi cunosc, dar ca să fiți sigură, îi puneți într-o 
tigaie, tăiați o ceapă, iar dacă se învinețesc, nu 
sunt buni”, spune o comerciantă din Piața Alexan-
dru cel Bun. 

Totuși, medicii ieșeni trag un semnal de 
alarmă și transmit că deja au apărut primele ca-
zuri de intoxicație cu ciuperci.  

„Atenție, au apărut primele cazuri de intoxica-
ție cu ciuperci. Trei frați de din Iași, cu vârstele de 
22, 20 și 15, au ajuns la urgențe după ce au con-
sumat ciuperci. Intoxicația cu ciuperci poate fi le-
tală. Nu vă jucați cu așa ceva”, transmite dr. Tudor 
Ciuhodaru. 

Medicii atenționează că otrăvirea cu ciuperci 
fi letală și oferă un ghid de prevenție și supravie-
țuire cu privire la această situație. 

Ieșenii nu se mai  
îngrămădesc la ciuperci 
Un alt vânzător de ciuperci din piețele din Iași 

transmite că se resimt urmările scumpirilor din 
ultima perioadă. Astfel, oamenii nu se mai îngră-

mădesc la ciuperci ca altădată, ci cumpără „de 
poftă”. Totuși, mai sunt și gospodine care vor să 
se pregătească pentru iarna ce vine. 

„Am venit cu opintici și pâinișoare, dar ale 
mele sunt mai mici, că le culeg de aici, de la Graj-
duri. Le dau cu 20 de lei, puțin, dar lumea nu prea 
mai cumpără, doar de poftă. E greu pentru toată 
lumea, toate sunt scumpe, dar ce să facem. Mai 
vin doamnele care pregătesc borcane cu zacuscă 
pentru iarnă. Sunt bune, că mâncăm și noi, altfel 
nu am vinde”, spune un vânzător de ciuperci, din 
Grajduri. 

Un alt vânzător mărturisește că se ocupă de 
culesul și comercializarea ciupercilor de când era 
copil. Mai mult, asta este activitatea principală pe 
care o întreprinde. Astfel, în timpul primăverii 
vinde urzici, iar toamna aduce ciuperci în piețele 
din Iași. 

„Vă dau niște bureți frumoși, curățați, spălați. 
I-am adus din pădure, de la Suceava. Opinticile 
sunt 20 de lei pe kilogram, dar las din preț, dacă 
luați mai mult. Eu îi cunosc, culeg ciuperci de 
când eram mic, iar acum tot asta fac, vin și copiii 
mei cu mine. În primăvară, vin la piață cu urzici, 
vara vin cu zmeură, iar toamna aduc ciuperci”, 
transmite un vânzător care s-a așezat lângă tre-
cerea de cale ferată. 

Astfel, ieșenii trebuie să fie atenți de unde 
cumpără ciupercile. Două cazuri de intoxicație au 
fost raportate la CPU Târgu Frumos săptămâna 
trecută. 

Vânzătorii de ciuperci au acaparat piețele din 
Iași. Medicii ieșeni trag un semnal de alarmă și 
transmit că acestea trebuie consumate numai din 
surse ce au trecut de procedura de control fito-
sanitar. 

Andreea STAN

Vânzătorii de ciuperci au acaparat 
piețele din Iași. Prețuri de până la 
50 de lei pe kilogramul de hribi
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Lucrările de reabilitare și modernizare a Spi-
talului Clinic Județean de Urgență pentru Copii 
„Sf. Maria” Iași au fost făcute de mântuială. Astfel, 
la doar un an de la recepția lor, pereții sunt plini 
de coșcoveli și este nevoie ca interiorul saloanelor 
să fie din nou zugrăvite.  

Lucrări de modernizare de mântuială  
la Spitalul de Copii „Sf. Maria” Iași! 
Reabilitarea și modernizarea Spitalului Clinic 

de Urgență pentru Copii „Sf. Maria” Iași a debutat 
în luna mai 2019. Procedura de licitație a fost lan-
sată pe SEAP, la data de 20 noiembrie 2018. În ca-
drul procedurii de licitație, au fost depuse 3 oferte 
financiare de la 3 asocieri de firme, printre care 
și S.C. Daroconstruct (Leader) S.R.L.,  S.C. Das 
S.R.L., S.C. Concrete & Design Solutions S.R.L., 
Geprocon S.A.  și S.C. X Lab Solutions S.R.L.. Va-
loarea finală a proiectului a fost de 138.824.310,00 
lei, inclusiv TVA, iar durata contractului de proiec-
tare și execuție a fost de 48 de luni, respectiv mai 
2019 – mai 2023. Recepția lucrărilor a avut loc în 
iunie 2023. Deși a trecut doar un an de la recepția 
lucrărilor, pereții saloanelor de la Spitalul Clinic 
Județean de Urgență pentru Copii „Sf. Maria” Iași 
sunt pline de coșcoveli de mari dimensiuni, uni-
tatea medicală părând că nu a mai fost zugrăvită 
de zeci de ani.  

În caietul de sarcini s-a justificat motivul pen-
tru care Spitalul Clinic de Urgență pentru Copii „Sf. 
Maria” Iași a avut nevoie de noi finisaje interioare: 
„Realizat între anii 1966 – 1970, imobilul spitalului 

Clinic de Urgență pentru Copii «Sf. Maria» din Iași 
nu a beneficiat de reparații și intervenții privind 
calitatea finisajelor care să mențină unitatea la 
nivelul normelor și standardelor prevăzute de le-
gislația în vigoare pentru acreditarea sa. Astfel, în 
afara unor reparații curente și  igienizări  locale  a 
saloanelor, sălilor de operații, precum și a diver-
selor alte spații, nu au fost realizate lucrări con-
certate de reparații capitale ale imobilului. 
Finisajele interioare existente sunt într-un grad 
mare de degradare datorită uzurii fizice, cât și 
psihice, acumulate în decursul celor 38 de ani de 
la inaugurarea spitalului”, se arată în caietul de 
sarcini.  

Deși s-au investit 138.824.310 de lei în moder-
nizarea unității medicale, lucrările au fost făcute 
de mântuială.  

Vopseaua lavabilă de pe pereții unității 
medicale a început să se coșcovească: 
„A fost aplicată pe pereții uzi” 
La doar un an de la recepția lucrărilor de rea-

bilitare și modernizare, părinții mai multor copii 
internați la Spitalul Clinic Județean de Urgență 
pentru Copii „Sf. Maria” Iași au realizat fotografii 
cu pereții plini de coșcoveli. Părinții s-au plâns că 
saloanele unității medicale arată de parcă nu au 
mai fost zugrăvite de ani buni. Reporterii BZI s-au 
consultat cu un specialist în construcții pentru a 
afla de ce zugrăveala a ajuns într-o stare atât de 
avansată de degradare, într-un timp atât de scurt. 
„Vopseaua lavabilă s-a coșcovit din cauză că a 

fost aplicată pe pereții uzi sau pentru că înainte 
de aplicarea vopselei lavabile, nu a fost aplicată 
amorsă. Exfolierile nu par a fi cauzate de lovirea 
mecanică. În unele imagini se observă coșcoveli 
și la nivelul pervazurilor. Acestea pot fi produse 
de infiltrații care au rezultat din cauza tâmplăriei 
de proastă calitate”, a declarat specialistul con-
sultat de BZI.  

Reporterii BZI au luat legătura cu Giani 
Canschi, administratorul firmei Daroconstruct, 
firma care a câștigat licitația pentru realizarea lu-
crărilor de reabilitare și modernizare de la Spitalul 
Clinic de Urgență pentru Copii „Sf. Maria” Iași. 
Giani Canschi susține că exfolierile au fost cau-
zate de lovirea dintre mobilier și pereți.  

„Lucrările au 5 ani de garanție. Exfolierile vop-
selei sunt cauzate de lovirea mecanică a pereților 
și sunt prezente, în special, în zona mobilierului. 
Cred că ar fi trebuit achiziționat mobilier special 
care să amortizeze șocurile. Nu s-a aplicat vop-
seaua pe pereții uzi, nu aceasta este cauza exfo-
lierilor”, a declarat Giani Canschi, administratorul 
firmei Daroconstruct. Deși firma Daroconstruct 
va zugrăvi din nou pereții, aceste lucrări vin la pa-
chet cu disconfort pentru micii pacienți ai Spita-
lului de Copii, activitatea medicală fiind, din nou, 
dată peste cap. De asemenea, reporterii BZI au 
solicitat un punct de vedere legat de lucrările de 
modernizare, de mântuială, de la Spitalul de Copii 
„Sf. Maria” Iași și pe cel al managerului unității me-
dicale, dar nu au primit un răspuns până la înche-
ierea ediției. 

Sorin PAVELESCU

Lucrările de modernizare de la Spitalul 
de Copii „Sf. Maria” Iași au fost făcute 
de mântuială! La doar un an de la 
recepție, pereții sunt plini de coșcoveli!
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Scene incredibile la Iași.  
O tânără a fost atacată la  
Miroslava de 3 necunoscuți.  
Mama și tatăl ei au fost bătuți în 
stradă și au ajuns la spital. Polițiștii 
au transmis că au deschis, în acest 
caz, un dosar penal și fac verificări 

 
Întâmplare de coșmar pentru o familie din Mi-

roslava. Trei tineri au atacat fără vreun motiv ma-
șina unei tinere de 18 ani. Aceasta conducea 
autoturismul în care se aflau mama și tatăl ei, iar 
pe o stradă lăturalnică a încetinit pentru că pe as-
falt erau montate limitatoare de viteză. Atunci, cei 
3 au început să lovească autoturismul. „Eram cu 
fiica mea și cu soția în mașină, în Valea Adâncă. 
Fiica mea conducea și a virat către o stradă se-
cundară. Acolo erau montate limitatoare de vi-
teză, de aceea ea a încetinit. În zonă erau 3 tineri. 
Când fata mea a încetinit, aceștia au început să 
lovească mașina, fără vreun motiv. Eu m-am dat 
jos să văd de ce fac asta, care este problema lor. 
Atunci au sărit pe mine toți, m-au pus la pământ 
și m-au bătut. Soția mea a intervenit. Și ea a fost 
lovită. La scurt timp, a oprit acolo o altă mașină 
în care se aflau alți tineri. Când au coborât, ei m-

au lăsat în pace. Pe urmă, tinerii respectivi mi-au 
spus că și ei au fost înjurați de cei trei în urmă cu 
puțin timp”, a declarat Costel Aiftimoae. 

O tânără a fost atacată la Miroslava,  
pe stradă 
Șocat de cele întâmplate, bărbatul a cerut aju-

torul poliției. „Am sunat la poliție și a venit un 
echipaj de la Secția 6 pentru că erau prin zonă. 
Domnii polițiști păreau foarte deranjați că au tre-
buit să intervină. Pe urmă, au venit și polițiștii de 
la Miroslava. Le-a luat câte o declarație celor trei 
și asta a fost. Polițiștii tot pe noi erau supărați, 
probabil că i-am deranjat noaptea. Eu cu soția am 
plecat la spital cu ambulanța”, a precizat Costel 
Aiftimoae. Din câte se pare, cei trei tineri erau sub 
influența alcoolului și erau puși pe scandal. Deși 
este de necrezut că la doi pași de Iași pot avea loc 
astfel de scene, totul este cât se poate de real. 
Bătut a fost și un bărbat din Totoești, în urmă cu 
câteva săptămâni, tot în stradă. 

Polițiștii au deschis un dosar penal 
după conflictul de la Miroslava 
Polițiștii au transmis că au deschis un dosar 

penal în acest caz. „La data de 6 octombrie 2024, 

poliția a fost sesizată, prin apel 112, cu privire la 
faptul că în comuna Miroslava are loc un conflict 
între mai multe persoane. La fața locului, polițiștii 
au stabilit că o tânără de 18 ani, în timp ce se de-
plasa cu autoturismul în comuna Miroslava, îm-
preună cu părinții săi, ar fi trecut pe lângă trei 
tineri cu vârste de 19, respectiv 20 de ani, care se 
aflau sub influența alcoolului, moment în care 
unul dintre ei ar fi lovit cu pumnul în geamul vehi-
culului. Din acest motiv, conducătorul auto a oprit 
autoturismul și, ulterior, între pasagerii din ma-
șină și cei trei pietoni s-ar fi iscat un conflict în 
urma căruia părinții șoferului ar fi fost agresați 
fizic. Toate persoanele implicate în incident au 
fost identificate. 

 În cauză, a fost întocmit dosar penal sub as-
pectul săvârșirii infracțiunii de lovire sau alte vio-
lențe. Cercetările continuă pentru stabilirea 
situației de fapt și luarea măsurilor legale care se 
impun”, au transmis reprezentanții Inspectoratu-
lui de Poliție Județean (IPJ) Iași. Dosar penal a 
fost deschis și după o agresiune care a avut loc la 
Țibana. Rămâne de văzut dacă oamenii legii vor 
binevoi să ia vreo măsură după ce o tânără a fost 
atacată la Miroslava de trei tineri necunoscuți. 

Lucian SAVA

O tânără de 18 ani a fost atacată pe stradă, 
la Miroslava, de 3 necunoscuți. Tatăl  
și mama ei au ajuns de urgență la spital:  
„Polițiștii erau deranjați că am cerut ajutor”
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O stradă care se află la câțiva metri 
de casa lui Mihai Chirica s-a surpat 
de câteva săptămâni, iar localnicii 
așteaptă ca primăria să facă reparații 
înainte să se întâmple o nenorocire 

 
Strada Văleni de pe dealul Galata are această 

problemă de mulți ani, iar istoria se repetă la un 
anumit timp. Primarul Mihai Chirica știe despre 
această situație, chiar are casa la câțiva metri 
distanță, însă până acum nu s-a făcut nimic con-
cret. Localnicii așteaptă acum o reacție înainte 
ca drumul să se rupă integral. 

Strada din spatele  
casei lui Mihai Chirica s-a surpat 
În locul unde s-a surpat strada este și casa 

fostului primar al Iașului, Constantin Simirad. 
Mihai Chirica locuiește pe o stradă paralelă. Oa-
menii care locuiesc în zonă știu de mult timp de 
această problemă, însă singurele lucrări au fost 
făcute la carosabil. În mod normal, dealul respec-
tiv trebuie să fie consolidat. Pentru o porțiune de 
aproximativ 50 de metri, strada s-a denivelat, iar 

pe mijlocul asfaltului a apărut o crăpătură de 30 
de cm adâncime. Localnicii circulă cu dificultate 
pe porțiunea respectivă și au avut probleme și la 
mașini. Și gardurile localnicilor au fost afectate, 
câteva dintre ele au început să se surpe.   

„Este o problemă veche cu strada respectivă, 
tot a mai fost reparată, însă în ultimele săptămâni, 
iar s-a surpat. Am făcut nenumărate cereri la pri-
mărie ca să intervină, deocamdată, nimic. Eu nu 
am avut probleme la casă, doar puțin la gard s-a 
surpat, însă mă gândesc că se va întâmpla vreo 
tragedie aici. Au fost niște echipe în urmă cu câ-
teva săptămâni și au făcut niște verificări, dar 
totul a fost așa, de ochii lumii, în realitate, nu se 
va face nimic”, povestește Nicu Satcău, un local-
nic din zonă. 

Deși primăria știa de această problemă, în 
zonă au circulat și mașini de mare tonaj când, în 
mod normal, trebuia să fie interzis accesul. 

„În ultimii ani s-au construit blocuri în zonă, iar 
pe aici au trecut multe camioane care au afectat 
și mai mult strada. Ea trebuie să fie consolidată 
cu niște piloni, degeaba tot toarnă asfalt și fac 
cârpeli, că nu se va rezolva nimic. Trec mulți oa-
meni pe aici, sunt familii care își duc, dimineața, 

copiii la școală. Dacă se întâmplă ca atunci, să se 
surpe totul? Cine își asumă răspunderea? Oamenii 
nu au altă cale de ieșire deoarece, pe partea cea-
laltă a străzii, localnicii au pus barieră, fiindcă 
este drum privat, așa a spus primarul. De aseme-
nea, tot primarul Mihai Chirica a spus că drumul 
acesta, unde locuiesc eu, este unul de umplutură”, 
a mai spus localnicul. 

Situația rămâne incertă 
Deși există un proiect pentru consolidarea 

străzii Văleni, nu este încă sigur când vor fi efec-
tuate lucrările. Localnicii nu sunt convinși că se 
va rezolva ceva, ci totul va fi o cârpeală, precum 
a fost și în anii trecuți, iar la câțiva ani, istoria se 
va repeta. 

„Strada și stradela Văleni au proiecte tehnice 
finalizate, urmează procedura de licitație pentru 
realizarea lucrărilor de reabilitare și modernizare. 
Până atunci, vom interveni cu lucrări de întreți-
nere”, a precizat Sebastian Buraga, purtătorul de 
cuvânt al Primăriei Iași.  

Deși stă la câțiva metri, primarul Mihai Chirica 
nu a făcut nimic după ce strada Văleni s-a surpat. 

Petronel ȘTEFAN

Strada din spatele casei lui Mihai 
Chirica s-a surpat. Localnicii 
privesc cum totul se dărâmă,  
iar primarul nu a făcut nimic
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Doi frați din comuna ieșeană Roșcani fac na-
veta, o dată la două zile, până în Iași pentru a avea 
grijă de șapte cai de rasă pe una dintre cele mai 
exclusiviste proprietăți din zona Copou. Aceștia 
lucrează de aproximativ doi ani de zile la Baza Hi-
pică a Universității de Științele Vieții (USV) Iași. 

Doi frați din Roșcani fac naveta până la 
Iași ca să aibă grijă de șapte cai de rasă 
În anul 2022, a fost inaugurată Baza Hipică a 

Universității de Științele Vieții (USV) Iași, una din-
tre cele mai moderne din România. Cătălin Andro-
nic are vârsta de 53 de ani, este din comuna 
ieșeană Roșcani și lucrează de aproape doi ani de 
zile ca îngrijitor în cadrul Bazei, având grijă de 
șapte cai de rasă.  

Încă de mic, acesta lucrează cu animalele, pă-
rinții având grijă de oi, vaci, porci, păsări și cai. 
Acesta lucrează la Baza din cadrul USV Iași, alături 
de fratele său, ambii făcând naveta, o dată la două 
zile, până în Roșcani.  

„Lucrez ca îngrijitor de la începutul anului 
2023. De mic copil lucrez cu animalele, încă de 
când am început să merg, îmi sunt foarte dragi. 
Părinții mei aveau oi, vaci, porci, cai, și de mic m-
am învățat cu ele. La fel și fratele meu, și el lu-
crează aici, ne întâlnim numai dimineață, când ne 
schimbăm tura. Lucrăm două zile și după, avem 
libere. Două zile dorm aici, în Bază, avem niște ca-
mere, iar după cele două zile, plec acasă. Sunt din 
comuna Roșcani, care este la 50 de kilometri dis-
tanță de Iași. Iau un microbuz, după, mai fac au-

tostopul, dar de unde mă lasă microbuzul, mai am 
de mers încă 10 kilometri pe care, uneori, îi fac pe 
jos dacă nu găsesc o mașină care să mă ia”, de-
clară Cătălin Andronic, îngrijitor de animale.  

Cătălin Andronic lucrează de 30 de ani în do-
meniul zootehniei și este o meserie pe care vrea 
să o practice până iese la pensie. Pe lângă cei doi 
frați mai este un angajat, încă un bărbat, tot din 
comuna Roșcani. Cei trei au lucrat împreună în 
aceeași fermă și de doi ani de zile sunt la USV Iași.  

„Suntem trei îngrijitori aici, eu, fratele meu și 
încă un băiat, toți trei suntem din comuna Roș-
cani. Noi am lucrat împreună la aceeași fermă și 
după, am venit aici. Eu am lucrat 30 de ani în zoo-
tehnie. Îmi plac mult animalele, dacă nu mi-ar fi 
plăcut, nu aș lucra aici. Aș vrea să lucrez aici până 
ies la pensie”, adaugă Cătălin Andronic, îngrijitor 
de animale.  

Cel mai valoros cal de la USV Iași 
ajunge la 50.000 de euro  
Cei șapte cai de care au grijă îngrijitorii sunt 

de rase diferite, respectiv Lipițan Conversano, Li-
pițan Maestoso,  Wurttemberger, Ponei, Pur 
Sânge Arab, Nonius și Selle français. Conform ing. 
Radu Mihalcea, administratorul Bazei Hipice din 
cadrul USV Iași, Raegan valorează 50.000 de euro.  

„Sunt șapte cai, doi sunt din herghelii 
românești, din linii genealogice diferite. Kraf este 
Lipițan Conversano, Karen este Lipițan Maestoso, 
iapa Yes We Can este de rasă Wurttemberger, din 
Germania, avem și un ponei pe numele Casper, din 

Olanda, Norocel este jumătate Pur Sânge Arab, 
Novacc este jumătate Nonius, din Ungaria, și Rae-
gan, de rasă Selle français. Ei vin cu acte, numele 
lor este în acte, nu le punem noi numele. Cel mai 
valoros cal pe care îl avem în bază este Raegan, în 
valoare de 50.000 de euro, are 18 ani”, declară ing. 
Radu Mihalcea, administratorul Bazei Hipice din 
cadrul USV Iași.  

Cătălin Andronic este atașat de toți cei șapte 
cai, vorbește cu ei, îi alintă, însă cel mai drag lui 
este Karen, mezinul grajdului, în vârstă de 4 ani.  

„Nu mi se pare nimic greu în munca cu caii, nu 
e muncă fizică așa grea. Știu toți caii după nume, 
s-au învățat cu noi, noi vorbim cu ei. Când ajung 
la ei, știu deja să dea copitele să i le curăț fără să 
mai zic eu. Dimineața, prima data, scoatem tot ce 
este ud afară, punem paie uscate, le dăm de mân-
care și după, le facem pedichiura, pieptănăm 
coada. Pe parcursul zilei avem grijă să nu fie boxa 
murdară. Sunt șapte cai, le știu numele la toți, dar 
de Karen mi-e cel mai drag, vorbesc cu el, altă-
dată îi mai zic câte o vorbă. El este mai alintat, e 
mezinul grajdului, are 4 ani. Este mai special, este 
un cal care nu a mai fost lucrat de altcineva. Când 
îl mai scot la baie, nu îi prea place, mă mai cert cu 
el. Am mai fost atacat, mai are momente când 
vrea să muște, dar nu are nimic, nu mă supăr”, 
adaugă Cătălin Andronic, îngrijitor de animale.  

Doi frați din Roșcani fac naveta până la Iași, o 
dată la două zile, pentru a avea grijă de cei șapte 
cai de rasă din cadrul Bazei Hipice de la USV Iași. 

Ștefana ȘOVEA

Doi frați din Roșcani fac naveta până la 
Iași ca să aibă grijă de șapte cai de rasă 
pe o proprietate exclusivistă din Copou: 
„Unul costă 50.000 de euro”
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SERVICII MEDICALE 

CABINET INDIVIDUAL  

DE LIBERA PRACTICA 

„PSIHOLOGIE CLINICA” - CAUIA FLORENTINA 

COPII - ADULTI - SERVICII PSIHOLOGICE POST 

CRIZA COVID SUPPORT DE REINTEGRARE SOCIO 

FAMILIARA SI SCOLARA. 

Telefon: 0732.806.569



ANGAJEAZĂ Inginer proiectant 
HVAC 

Vino sa faci parte din echipa DAS! Cau-
tam colegi noi pentru departamentul 

de proiectare si ofertare instalatii 
HVAC (termice, climatizare, ventilatie, 

evacuarea fumului și a gazelor 
fierbinți).  

Candidatul ideal: 
Absolvent studii superioare in dome-

niul instalatiilor aferente constructiilor 
Cunostinte temeinice Autocad, Ms 

Office, cunostiintele de MagiCad consti-
tuie un avantaj 

Disponibilitate pentru deplasari, 
atentie la detalii, disponibilitate pentru 
program prelungit 

Descrierea jobului: 
Realizarea documentatiei proiectelor 

de instalatii (parte scrisa si desenata)  
Participarea la discutii cu beneficiarii 

proiectelor realizate 
Proiectarea instalatiilor pentru fazele 

DTAC, PTH, DDE 
Oferirea de asistenta tehnica si su-

port in faza de executie 
Realizarea de memorii tehnice, bre-

viare de calcul, scheme functionale, etc. 
Intocmirea listelor de cantitati, caie-

telor de sarcini, documentatiilor de 
avize, dispozitiilor de santier 

Elaborarea de solutii de proiectare si 
oferirea de solutii tehnice corespunza-
toare pentru toate tipurile de proiecte 
(civile, industriale si agricole). 

Mentinerea legaturii cu furnizorii si 
producatorii de specialitate 

In functie de necesitati, intocmeste 
oferte financiare pentru instalatiile 
HVAC: solicita oferte de pret de la furni-
zori, analizeaza listele de cantitati in 
conformitate cu planurile proiectului, 
centralizeaza ofertele de pret de la fur-
nizori 

Beneficii: 
Salariu motivant 
Tichete de masa / Diurna (in cazul depla-

sarilor) 
Telefon de serviciu 
Calculator cu toate licentele nece-

sare 
ANGAJEAZĂ 
Pentru lucru în ŢARĂ și 

STRĂINĂTATE 
INGINERI cu/fără experiență: 
CONSTRUCŢII CIVILE INDUSTRIALE ŞI 

AGRICOLE 
INSTALAŢII PENTRU CONSTRUCŢII 
INGINERIE ELECTRICĂ, ENERGETICĂ 

ŞI 
INFORMATICĂ APLICATĂ 
MUNCITORI CALIFICAȚI: 
INSTALATORI, ELECTRICIENI, SU-

DORI, LACĂTUŞI, 
ZIDARI, FINISORI, DULGHERI, TÂM-

PLARI, FIERARI BETONIȘTI 
MUNCITORI NECALIFICAȚI cu/fără 

experiență (8/10 clase; cu/fără 
diplomă de bacalaureat) cu posibilita-
tea calificării în meseriile specifice 
domeniului construcții și instalații. 

CV-urile pot fi transmise prin e-
mail la adresa: office@das.ro sau se 

pot depune la sediul societatii din 
Iasi, str.Aurel Vlaicu, nr.87 

Relații la telefon: 0232 262800 
Mobil: 0744 275 627; 0745 125 161
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PIERDERI 

Pierdut carnet de student pe 
numele MITSAKOS 
BARMPAGIANNIS, emis de 
Universitatea de Medicina și 
Farmacie Grigore T. Popa Iași, 
Facultatea de Medicină 
Generală. Se declară nul. 

Pierdut legitimație reducere 
transport CTP pe numele 
CRĂCANĂ VASILICĂ , emis de 
Universitatea Alexandru Ioan 
Cuza” din Iași, Facultatea de 
Drept. Se declară nulă. 

Pierdut legitimație de 
transport CTP pe numele PICA 
TOADER emis de Compania de 
Transport Public( CTP) Iasi 
S.A. Se declară nulă. 

 

LICITAȚII 

Subscrisul, C.I.I. Ardelianu 
Ovidiu Lucian, cu sediul 
profesional  în Mun. Iași, str. 
Pacurari , nr. 73, judeţul Iaşi  în 
calitate de lichidator  judiciar 
al  S.C. MTR JEANS  S.R.L. – 
in faliment , conform   
sentinței civile  nr. 62 din data 
de 17.05.2023, pronunţată de 
Tribunalul Iaşi, Secţia II Civilă 
de Contencios Administrativ  și  
Fiscal, în dosarul nr. 

2552/99/2023 (206/2023), 
anunţă în conformitate cu 
prevederile Legii 85/2014, 
scoaterea la vânzare prin 
licitaţie publică cu strigare a 
activului aparținând debitoarei 
S.C. MTR JEANS  S.R.L: 
Denumire/descriere Activ; stoc 
de marfă (încăltaminte,  blugi, 
bluze, tricouri , mănusi, esarfe 
, pulovere), Pret pornire ( 50% 
din valoarea de evaluare) 
21.729  lei (la care nu se aplica 
TVA). Licitaţiile vor avea loc în 
Iaşi, str.Păcurari, nr. 73, Jud. 
Iași în datele de 16.10.2024, 
23.10.2024, și 30.10.2024 ora 
11.00. Documentaţia care 
cuprinde regulamentul de 
vânzare, lista şi descrierea 
bunurilor poate fi consultată la 
sediul lichidatorului.Toţi cei 
care pretind vreun drept 
asupra bunurilor imobile vor 
anunţa în scris lichidatorul 
judiciar cu cel puţin o zi 
înaintea  datei fixate pentru 
sedinta de licitaţie. Pentru 
participarea la licitație, 
potențialii cumpărători trebuie 
să depună la sediul profesional 
al lichidatorului judiciar din 
Mun. Iași, str. Păcurari, nr. 73, 
Jud. Iași, cu cel puțin 24 ore 
înainte de data licitaţiei, 
următoarele documente: - 
Dovada achitării garanţiei de 
participare în valoare de 10 % 

din preţul de începere a 
licitaţiei pentru bunul care 
intenţionează să il cumpere în 
contul debitoarei S.C. MTR 
JEANS  S.R.L deschis la Banca 
Transilvania – 
RO54BTRLRONCRT055762530
1; - Dovada achitarii taxei de 
participare la licitație în 
valoare de 200  lei; Relaţii 
suplimentare la telefon: 
0754522648. 

 

NOTIFICĂRI 

SCP Casa de Insolvență 
Homoranu IPURL, lichidator 
judiciar al societății SKIPY 
CARS SRL cu sediul în Iași, Str. 
Splai Bahlui nr. 24, bl. C1, sc. F, 
et. 3, ap. 11, jud. Iași, 
J22/2667/2021, CUI 
44721300, conform Încheierii 
civile nr. 92/05.09.2024 a 
Tribunalului Iaşi în ds. nr. 
3913/99/2024 (242/2024), 
notifică deschiderea procedurii 
simplificate a insolvenţei a 
soc. SKIPY CARS SRL. 
Debitoarea are obligaţia ca în 
termen de 10 zile de la 
deschiderea procedurii să 
depună la dosarul cauzei 
documentele prevăzute la art. 
67 din Legea nr. 85/2014. 
Termenul limită pentru 

depunerea cererilor de creanţe 
este 21.10.2024. Termenul 
limită pentru verificarea 
creanţelor, întocmirea și 
publicarea tabelului preliminar 
este 31.10.2024. Termenul 
pentru depunerea 
contestațiilor la tabelul 
preliminar este de 7 zile de la 
publicarea in BPI a tabelului 
preliminar. Termenul pentru 
publicarea tabelului definitiv 
este 25.11.2024. Termenul 
pentru continuarea procedurii 
este 06.12.2024. Se notifică 
faptul că prima Adunare a 
Creditorilor va avea loc la 
sediul lichidatorului judiciar în 
loc. Lunca Cetățuii, str. 
Dreptãții, nr. 4, bl. 6, ap. 1, 
com. Ciurea, jud. Iaşi, în data 
de 05.11.2024, ora 10:00, 
având pe ordinea de zi:1. 
Alegerea comitetului 
creditorilor și desemnarea 
președintelui acestuia; 2. 
Confirmarea lichidatorului 
judiciar și stabilirea 
remunerației acestuia la 7.000 
lei. Se notifică asociatii 
debitoarei cu privire la faptul 
că va avea loc Adunarea 
Asociaţilor la sediul 
lichidatorului judiciar în data 
16.10.2024 ora 12:00 în 
vederea desemnării 
administratorului special.

OFERTE SERVICIU 

Fermador SRL angajează electrician 
întreținere în cadrul Abatorului de 
păsari din Podu-Iloaiei, Județul Iași. 
Pentru mai multe detalii, va rugăm sa 
ne contactați la numărul de telefon: 
0232.222.111
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Au fost anunțate restricții de 
circulație în perioada Sărbătorilor 
Iașului 2024. Primăria a transmis 
lista cu străzile care vor fi închise 

  
Primăria Municipiului Iași organizează nume-

roase manifestații în cadrul celei de-a XXXIII-a 
ediții a Sărbătorilor Iașului, iar pentru desfășura-
rea acestora în condiții de siguranță, mai multe 
străzi din oraș vor avea acces restricționat pentru 
circulația autovehiculelor.  

Restricții de circulație în perioada 
Sărbătorilor Iașului 2024!  
Mai multe străzi din Iași vor fi închise 
În perioada cuprinsă între 8 octombrie 2024, 

ora 00:00, și 15 octombrie 2024, ora 24:00, se în-
chide, în funcție de necesități, circulația rutieră 
pe următoarele artere: str. Col. Langa, str. G. M. 
Cantacuzino, str. Iordachi Lozonschi – str. Cloșca, 
str. Sf. Petru Movilă, str. Uzinei, str. Morilor, str. 
Alexandru Ipsilanti, str. Sf. Andrei, trecătoarea 
Iancu Bacalu, str. Iancu Bacalu – Traseul pelerini-
lor. 

În aceeași perioadă, începând cu ora 06:00, 
se închide sau se restricționează traficul rutier, în 
funcție de necesități, pe următoarele artere, pen-
tru parcarea autocarelor și microbuzelor cu pele-
rini: bulevardul Regele Ferdinand I al României, 
tronsonul cuprins între Podu Roș și intersecția cu 
Podul de Piatră și bulevardul Regele Mihai I al Ro-

mâniei, tronsonul cuprins între șos. Națională 
(spălătoria K9) și Podu Roș (sediul PNL). 

Pe data de 11 octombrie 2024, în intervalul orar 
18:00 – 21:00, se închide/restricționează traficul 
rutier pe traseul: strada I. C. Brătianu – strada 
Cuza Vodă – strada Armeană – strada C. Negri – 
bulevardul Ștefan cel Mare și Sfânt.  

În data de 14 octombrie 2024, în intervalul orar 
07:00 – 14:00, se închide/restricționează traficul 
rutier, în funcție de necesități, pe următoarele ar-
tere: strada I. C. Brătianu (între bulevardul Ștefan 
cel Mare și Sfânt și strada Cuza Vodă), strada 
Agatha Bârsescu (între strada I. C. Brătianu și 
strada Mănăstirea Dancu), bulevardul Ștefan cel 
Mare și Sfânt.  

Mai multe străzi din Iași vor fi  
folosite pentru parcarea autocarelor  
Locuri de parcare pentru pelerini vor fi orga-

nizate pe bulevardul Regele Mihai I al României, 
tronsonul cuprins între șos. Națională (spălătoria 
K9) și Podul Roș (sediul PNL); bulevardul Regele 
Ferdinand I al României, tronsonul cuprins între 
Podu Roș și Podul de Piatră. Dar va putea fi folo-
sită și parcarea de la Teatrul Național și cea de pe 
strada Agatha Bârsescu.  

„Poliția Rutieră, Jandarmeria și Poliţia Locală 
vor lua deciziile privind restricționarea/închiderea 
circulației rutiere în diferite zone, în funcție de ne-
cesități, pentru buna desfășurare a evenimentelor 
incluse în Sărbătorile Iașului”, au transmis repre-

zentanții Primăriei Municipiului Iași.  

Pentru organizarea  
Sărbătorilor Iașului,  
primăria cheltuie 750.000 de lei 
Pentru Sărbătoarea Vinului, Administrația pu-

blică locală a alocat un buget de 10.000 de lei. 
Suma de 30.000 de lei a fost distribuită pentru or-
ganizarea spectacolelor de muzică populară din 
cartierele din Iași.  

În ceea ce privește ceaiul pelerinilor, acesta 
se va organiza cu ajutorul donațiilor și sponsori-
zărilor. Seara Valorilor, eveniment pentru premie-
rea academicienilor, medicilor, profesorilor, dar 
și sportivilor, va beneficia de un buget de la pri-
mărie, în valoare de 50.000 de lei. Concertul din 
fața Palatului Culturii din Iași are un buget de 
500.000 de lei. În această sumă este inclus și un 
spectacol cu drone.  

Menționăm că în perioada 1 – 30 octombrie, va 
fi deschisă Galeria de Artă Europeană la Palatul 
Culturii. Primăria Municipiului Iași va organiza, pe 
23 octombrie, la Palatul Culturii, Conferința „Se-
curitatea Națională – Instituții, Valori și Politici de 
Apărare”, pentru care se va aloca un buget de 
30.000 de lei. 

Au fost anunțate restricții de circulație în pe-
rioada Sărbătorilor Iașului 2024. Primăria a trans-
mis lista cu străzile care vor fi închise pentru o 
mai bună desfășurare a evenimentelor.  

Alexandra MAISNER

Restricții de circulație în perioada 
Sărbătorilor Iașului 2024! Municipalitatea 
a anunțat lista străzilor care vor fi închise
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Costelușul cu aere de baron local calcă 
apăsat pe urmele condamnatului.  
Se implică în imobiliare 
Babele bârfitoare încep rubrica de azi cu o 

povestioară din aia de prin lumea puliticii. Cos-
telușul, de-i șăf de Cejeu, joacă o carte dubioasă 
care i-ar putea aduce sfârșitul carierei mai re-
pede decât se așteaptă el. Să începem cu înce-
putul. Costelușul și-a luat în serios rolul și aspiră 
către un statut de baron local. El a dat ordin pri-
marilor din județ ca toți cei care vor să constru-

iască blocuri să treacă mai întâi pe la el, înainte 
de a primi autorizația de construcție. Nu știu ba-
bele dacă Costelușul realizează că s-a murdărit 
de galben mai mult decât era cazul și calcă pe 
urmele mentorului Pușcărelu care, știm cu toții 
că, nu s-a oprit din combinații decât atunci când 
a primit 5 ani cu executare. Deși îi place să fie în 
centrul atenției și îi place să primească la el în 
birou persoane cu capul plecat, să nu uite Cos-
telușul că baronii locali au sfârșit devreme și nu 
în acord de pace cu legea. Deși el știe că o con-
damnare este aproape și își face cărțile la Cejeu 
lăsând pe poziții un om de bază pentru a conti-
nua combinațiile și când nu mai este în fun-
cțiune, ar trebui să știe că, din momentul în care 
i s-a spus „pa”, toate ușile se închid, și aia de la 
celulă... 

Alo, săriți! Concurs cu  
dedicație la Maternitate! A primit 
subiectele în biroul lui Floricică 
Nu mai e liniște la fabrica de copii Ilenuța 

Domnița. Toată Maternitatea vorbește despre 
pila lui Antonică Floricică! Este vorba despre o 

duduie înscrisă pentru postul de asestent medi-
cal debulant pe zi. Ea a fost văzută intrând în bi-
roul managerului, înainte de concurs, cu o 
gentuță în mână. Toți din spital, inclusiv „Cosa-
șul”, adică cel care i-ar tăia petalele lui Floricică, 
spune că doamna a îngrămădit în geantă subiec-
tele rezolvate. Așa ar avea postul asigurat, iar 
Floricică, inima împăcată... Mai povestim despre 
asta în altă edițiune... 

Europulamentarul se  
îmbată și combină fete la Iași 
La final de rubricuță, babele vă spun câteva 

vorbe despre unu pe nume Vladpuț Ghio. El este 
europulamentar și este pasionat de cluburile de 
prin Iași. Când vine aici, face ce face, se îmbată 
și agață câte o amețită pe care o vrăjește că el 
face și drege, și singurul scop pe care-l are este 
să o combine. Totuși, dacă este refuzat de vreo 
gagică, se enervează brusc și începe să ame-
nințe că va avea el grijă. Babele trimit un mesaj 
fetelor pe această cale. Nu vă bateți capul cu el, 
că nu e în stare de nimic. Vă face și vouă ce a 
făcut și în Parlament...

Bursa bârfelor

Ingredientele care stau la baza desertului, 
senzația momentului, sunt cataiful, o fidea tur-
cească, și fisticul. Rețeta implică rumenirea ca-
taifului în unt, topirea ciocolatei și amestecarea 
acestora cu pasta de fistic. Aceasta a devenit vi-
rală pe întregul mapamond, iar cofetarii ieșeni au 
reinterpretat-o.  

Ciocolata Dubai a ajuns în cofetăriile 
din Iași: „Într-o oră este gata” 
Ciocolata Dubai a ajuns în cofetăriile din Iași. 

În timp ce influencerii și patronii localurilor îi fac 
reclamă desertului viral, oamenii se înghesuie să 
cumpere de pe unde apucă în ciuda faptului că 
prețul pe kilogram poate ajunge și până la 
aproape 400 de lei. Mai mult, candy barurile, cel 
mai în vogă trend în rândul ieșenilor cu pretenții, 
vor avea platouri cu ciocolată Dubai. 

„Avem ciocolată Dubai în varianta clasică, iar 
prețul unei bucăți de 120 de grame este 40 de lei. 
Este făcută cu ingrediente naturale, în laborator, 
noi producem pasta de fistic. Cererea este foarte 
mare, după ce punem ciocolata pe raft, într-o oră 
este gata. Primim oferte și pentru candy bar, oa-
menii vor ciocolată Dubai în porții mai mici”, spune 
angajata unei cofetării din Iași.  

Pentru că este un sortiment foarte dulce și 
dens, o cofetărie a adaptat rețeta originală. Astfel, 
pentru un gust echilibrat s-a adăugat zmeură, iar 
ieșenii au răspuns pozitiv acestei idei și golesc 
rafturile afacerii cu dulciuri. 

„Am preluat și noi trendul pentru că am primit 
multe cereri. Clienții sunt obișnuiți cu cea mai 
bună calitate, iar ciocolata Dubai este un sorti-

ment foarte greu de produs din punctul de vedere 
al artei ciocolateriei. Este vorba despre un proces 
tehnic îndelungat, deoarece nu se umblă la rețetă, 
folosim ciocolată belgiană, pastă de fistic pe care 
o producem în laborator și cataiful pe care îl co-
mandăm. Cererea este din ce în ce mai mare, dar 
nu putem face rabat de la calitate, astfel că pro-
ducem doar 50 de bucăți pe zi. De asemenea, am 
venit cu o idee proprie pentru acest desert. Am 
adăugat zmeură, care îi oferă un gust dulce-acri-
șor, echilibrat. Varianta cu zmeură este mult mai 
solicitată decât cea clasică”, transmite Gabriela 
Ilie, fondatoarea cofetăriei „Bucate Alintate”.  

La aproape un an distanță de la momentul 
„lansării” ciocolatei Dubai, cofetarii din Iași au in-
ovat rețeta clasică. Astfel, acum, iubitorii de dul-
ciuri pot gusta tort și prăjitură Dubai într-o altă 
cofetărie din Iași. Cele două deserturi conțin blat 
umed de ciocolată, cataif, fistic crocant, caramel 
și ciocolată cu lapte. Aici, prețul pentru 100 de 
grame de ciocolată ajunge la 30 de lei, o prăjitură 
costă 25 de lei, iar kilogramul de tort este 170 de 
lei. 

Ciocolata Dubai, păreri împărțite:  
„Este o nebunie de moment” 
Cel mai mare succes îl are o patiserie din cen-

trul orașului. Aici se poate observa cel mai bine 
faptul că ciocolata Dubai a creat isterie în Iași. De-
sertul se vinde numai în weekend, începând cu ora 
10:30, astfel că oamenii stau la cozi pentru a reuși 
să prindă o bucată din desertul viral. 

„Facem ciocolată Dubai doar în weekend, iar 
atunci e foarte aglomerat. De exemplu, sâmbătă 

(n.r. – 5 octombrie 2024), am vândut 300 de bucăți 
în 30 de minute. Cererea este foarte mare, iar noi 
colaborăm și cu alte cafenele din Iași. Ciocolata 
are 100 de grame și costă 25 de lei”, declară an-
gajata unei patiserii din Iași. 

În ciuda faptului că mulți se aliniază trendului 
și plătesc până la 40 de lei pentru 100 de grame 
de ciocolată Dubai, există și ieșeni care nu au fost 
cuceriți de acest desert.  

„E bună, dar am încercat din curiozitate, nu aș 
mai cumpăra. Într-adevăr, este interesant ce are 
în interior, dar nu m-a impresionat. Este doar o 
nebunie de moment, toată lumea vede pe internet 
și vrea să încerce, caută de parcă ar fi aur. Sincer, 
nu mă așteptam să se ajungă să se producă și la 
Iași, pornind tocmai din Dubai trendul. Mulți au în-
ceput să facă și acasă, postează pe Tiktok. Nu 
cred că este ceva care va dura pentru mult timp, 
este mult mai plăcută o prăjitură”, transmite Ra-
luca, o studentă din Iași.  

Ciocolata Dubai a ajuns în cofetăriile din Iași. 
Astfel, afacerile cu dulciuri sunt asaltate de co-
menzi pentru desertul devenit viral pe TikTok. 

Andreea STAN

Ciocolata Dubai a ajuns în cofetăriile din Iași! Desertul viral pe TikTok se 
vinde cu sute de lei kilogramul: „Am vândut 300 de bucăți în 30 de minute”


